

Protokół Nr 11/2025
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
z dnia 20 stycznia 2025 r.

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Posiedzenie Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej otworzyła Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla. W posiedzeniu udział wzięli Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz:

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski,
- Wojciech Pogan – Wicestarosta,
- Grzegorz Stokłosa – Członek Zarządu,
- Anna Skórka – Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru,
- Jerzy Derela – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego.

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyla przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum
2. Zapoznanie z porządkiem obrad
3. Przyjęcie protokołów poprzednich posiedzeń
4. Wykorzystanie środków na zadania z zakresu geodezji i kartografii w 2024 r.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Michałowice prowadzenia zadania publicznego Powiatu Krakowskiego
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Powiat Krakowski prowadzenia zadania publicznego Powiatu Miechowskiego
7. Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2024 r.
8. Sprawy bieżące
9. Zamknięcie obrad

Komisja jednogłośnie – 6 głosami za – przyjęła proponowany porządek obrad.

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁÓW POPRZEDNICH POSIEDZEŃ

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołów poprzednich posiedzeń.

Komisja jednogłośnie – 7 głosami za – przyjęła protokół nr 9/2024 z dnia 16 grudnia 2024 r.

Komisja jednogłośnie – 7 głosami za – przyjęła protokół nr 10/2024 z dnia 30 grudnia 2024r.

4. WYKORZYSTANIE ŚRODKÓW NA ZADANIA Z ZAKRESU GEODEZJI I KARTOGRAFII W 2024 R.

Anna Skórka szczegółowo omówiła sprawozdanie z wykorzystania środków przyznanych na zadania z zakresu geodezji i kartografii w 2024 roku.

Arkadiusz Wrzosczyk poruszył kwestie przetwarzania dokumentów z analogowych na elektroniczne w gminach, które jeszcze tego nie posiadają. Pytał o perspektywę czasową oraz o środki finansowe na realizację zadania.

Anna Skórka odpowiedziała, że bazy do GESUT – tworzące mapę analogowo zasadniczą będą realizowane w całości w ramach projektu Głównego Urzędu Geodezyjnego. Mówiła o perspektywie działania, Główny Urząd Geodezji i Kartografii swój projekt ma zakończyć w lutym 2027 roku. GUGiK ustala też harmonogramy. W jej opinii w tej połowie roku powinno zostać podjęte działanie w postaci ogłoszenia zamówienia. Mówiła o wykonawcach działających w ramach konsorcjum. W optymistycznej wersji do początku 2027 roku powinna być przetworzona mapa zasadnicza do postaci cyfrowej. Mapa ewidencyjna jest już przetworzona, jedynie wymaga to zaktualizowania w zakresie budynków i użytków. Wspomniała o pozyskiwaniu środków na zasadzie współpracy z gminami, kolejnych projektów bądź pokrywać to ze środków własnych. Mówiła o bazach strategicznych i cyfryzacji.

Arkadiusz Wrzosczyk zauważył, że reasumując w 2027 roku powinna być w wersji elektronicznej cała baza danych zasobów geodezyjnych.

Anna Skórka potwierdziła, że tak.

Nie było więcej pytań.

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE POWIERZENIA GMINIE MICHAŁOWICE PROWADZENIA ZADANIA PUBLICZNEGO POWIATU KRAKOWSKIEGO

Jerzy Derela omówił projekt uchwały.

Jarosław Rażny podziękował za działania i zauważył, że efekty odśnieżania są pozytywnie odbierane przez mieszkańców. Mówił o działaniach w Gminie Michałowice.

Arkadiusz Wrzosczyk poparł głos radnego, Jarosława Rażnego. Pytał na podstawie jakiej umowy Gmina Michałowice odśnieża chodniki lub odśnieżała. Pytał również o rozliczenia z Gminą. Dodatkowo zapytał ile gmin realizuje podobne zadanie (odsnieżanie ciągów pieszo-rowerowych oraz chodników). Zauważył, że w § 1 jest literówka.



Jerzy Derela poinformował, że porozumienie w sprawie zimowego utrzymania dróg zostało zawarte z Gminą Słomniki. Do dnia dzisiejszego żadna z pozostałych gmin nie nawiązała rozmów w tej sprawie. Gmina Michałowice odśnieżała ciągi pieszych, ale żadne porozumienia ani umowy z Zarządem Dróg Powiatu Krakowskiego czy Powiatem Krakowskim nie zostały podpisane. Nie widzi jednak ujemnych ocen dla tego typu działania.

Arkadiusz Wrzosczyk mówił o formalnym załatwieniu sprawy. Odniósł się do utrzymania zimowego ciągów pieszo-rowerowych i pytał, czy Gmina Skawina przekazała do utrzymania część ciągów powiatowi. Mówił o głosach mieszkańców odnośnie śliskości i utrzymania na tych powierzchniach.

Jerzy Derela odpowiedział, że w roku 2024 Gmina Skawina przekazała na rzecz Powiatu Krakowskiego i do zarządzania Zarządowi Dróg Powiatu Krakowskiego wykonane ciągi pieszo-rowerowe. Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego utrzymuje zarówno letnie jak i zimowe ciągi pieszo-rowerowe. Mówił o kolejności odnośnie odśnieżania ciągów pieszo-rowerowych.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał, z czego wynika kwota, którą Powiat Krakowski będzie finansował zimowe utrzymanie w Gminie Michałowice.

Jerzy Derela poinformował, że w propozycji zawarcia porozumienia w uzasadnieniu określona została kwota 19 200 zł miesięcznie. Szczegółowo omówił zakres porozumienia. Kwota miesięczna jest zweryfikowana i zbieżna z ofertami.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE PRZEJĘCIA PRZEZ POWIAT KRAKOWSKI PROWADZENIA ZADANIA PUBLICZNEGO POWIATU MIECHOWSKIEGO

Jerzy Derela omówił projekt uchwały.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał, czy taka umowa wcześniej była realizowana z Powiatem Miechowskim i jak to będzie wyglądać w praktyce.

Jerzy Derela odpowiedział, że dotychczas nie było takiego porozumienia. Przybliżył zapis § 3 oraz § 7 porozumienia. Wyjaśnił, że wszystko będzie kontrolowane i takie zapisy zawarto w porozumieniu.

Nie było więcej pytań.

Komisja – 7 głosami za i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

7. PRZYGOTOWANIE SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI ZA 2024 R.

Komisja zapoznała się z projektem sprawozdania z działalności Komisji za 2024 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Nie było uwag ani wniosków do projektu sprawozdania.

Komisja jednogłośnie – 8 głosami za – przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej za 2024 r.

8. SPRAWY BIEŻĄCE

Arkadiusz Wrzosczyk poruszył sprawę Beskidzkiej Drogi Integracyjnej. Mówił o projektowaniu od Bielska-Białej i dalej w kierunku Głogoczowa. Poruszył kwestię węzła Skawina, który się pojawi w projekcie i zapytał, czy Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad konsultowała z Zarządem Powiatu oraz Zarządem Dróg Powiatu Krakowskiego sprawę związaną z drogą powiatową i natężeniem ruchu jaki powstanie na tym węźle. Pytał również o konkretne działania wzdłuż dróg powiatowych.

Jerzy Derela odpowiedział, że nie zna większych szczegółowych odnośnie tras przebiegu rozwiązań technicznych natężeń ruchu planowanych na wloty oraz drogi projektowane. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad jest na etapie zlecenia postępowania. Zapewnił, że będą prowadzone rozmowy każdorazowo. Na dzień dzisiejszy jest za wcześnie żeby można było udzielać takich informacji.

Arkadiusz Wrzosczyk odniósł się do kwestii projektowania i mówił o koncepcji i decyzjach środowiskowych. Węzły, jakie powstały, wynikają z czegoś. Mówił o plusach i minusach inwestycji. Nawiązał do budowy drogi wojewódzkiej. Mówił o węźle Skawina i nadmiernym ruchu, jaki się pojawi, oraz o potrzebie spotkania władz Gminy Skawina i Powiatu Krakowskiego oraz Województwa Małopolskiego w kwestii rozwiązań drogowych.

Arkadiusz Wrzosczyk zaproponował wystąpienie z wnioskiem do Zarządu Powiatu w Krakowie o rozeznanie sprawy w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z podaniem rozwiązań w kierunku dróg powiatowych odnośnie natężenia ruchu, jaki powstanie na węźle Skawina w związku z realizacją inwestycji Beskidzkiej Drogi Integracyjnej.

Komisja poparła powyższy wniosek: 5 głosami za i 2 wstrzymującymi się.

Michał Tochowicz pytał o stan i termin zakończenia realizacji drogi obronnej oraz ew. aneks.

Jerzy Derela poinformował, że prace miały zakończyć się do października i miała zostać wydana decyzja Wojewody Małopolskiego o zezwolenie realizacji inwestycji drogowej lecz ta decyzja ZRID jeszcze nie została wydana z tytułu przedłużających się procedur związanych z odwołaniem jednego z mieszkańców. Procedowane jest również równoległe postępowanie administracyjne w Wodach Polskich. Końcem grudnia Wody Polskie wydały I



decyzję utrzymującą w mocy zasadność realizacji zadania a w zeszłym tyg. Wody Polskie wydały II decyzję utrzymującą w mocy zaskarżoną decyzję wodno prawną co zostało przekazane do Wojewody Małopolskiego. Oczekuje się na wydanie decyzji ZRID, która umożliwi zakończenie robót na przełomie styczeń/ luty i złożenie wniosku o pozwolenie na użytkowanie. Po uzyskaniu decyzji ZRID będzie można przystąpić do odbiorów końcowych, teraz trwają odbiory branżowe. Poinformował, że zjazd został przesunięty zgodnie z wnioskiem wnioskującego. Mówił, że mogą wystąpić dodatkowe kwestie administracyjne z wnioskującym (skarżącym). Dodał, że nie ma naliczonych kar umownych.

Arkadiusz Wrzosczyk odniósł się do spraw związanych z przedłużaniem inwestycji i osoby wnioskującego (skarżącego). Pytał czy ZDPK lub Zarząd Powiatu przewiduje wyciągnięcie konsekwencji.

Jerzy Derela odniósł się do kwestii przedłużających się terminów. Mówił, że we wcześniejszych latach były pewne pomysły, aby pociągnąć do odpowiedzialności w przypadku braku podstaw do złożenia odwołania. Nikt o tym nie zapomniał nie mniej jednak od tego czasu trwają procedury administracyjne. Co do finału pomysłu możliwe będzie pokuszenie się o ocenę ZDPK czy zasadnym jest pociągnięcie do odpowiedzialności osoby fizycznej z naliczeniem rekompensat. Mówił o chęci dokończenia zadania i wówczas przystąpienia do rozliczeń.

Krzysztof Krupa prosił o interwencje odnośnie wykruszeń na drodze w m. Piekary - od obwodnicy krakowskiej (100 m odcinek drogi z nierozwiązanym problemem odwodnienia).

Zofia Pyła poparła wniosek radnego Krzysztofa Krupy.

Jarosław Rażny poruszył sprawę przejścia dla pieszych w Będkowicach.

Jerzy Derela mówił, że umówieni są z Wójtem Gminy Wielka Wieś w tej sprawie na 4 lutego 2025 r. w Będkowicach.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał o spotkanie w MON.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że odbyło się spotkanie, które wyjaśniło w jaki sposób skierować pismo do Ministerstwa Obrony Narodowej w sprawie zakwalifikowania zarówno przeprawy mostowej jak i przyszłej drogi (obwodnicy). Wniosek, który został złożony uprzednio nie był poprawny. MON to zadanie chce traktować jako całość i taki wniosek należy złożyć. Jeżeli to zadanie zostanie zakwalifikowane jako droga obronna będzie można przystąpić do etapowania. ZDPK przygotowuje stosowne pismo z wnioskiem a w ciągu roku zostanie on poddany ocenie. Do ostatecznej oceny wniosek trafi mniej więcej za rok. Zapewniła, że możliwa ocena do końca stycznia 2026 roku.

Arkadiusz Wrzosczyk nawiązał do wniosku złożonego podczas sesji odnośnie harmonogramu i realizowanych prac co do mostu Jeziorzany, Kopanka. Mówił, że oczekuje

na udzielenie odpowiedzi. Wspomniał, że podczas spotkania IS z Gminą Skawina padła deklaracja Członka Zarządu, Grzegorza Stokłosa, że do końca stycznia poinformuje o rozmowach, które miały się toczyć odnośnie realizacji zadań projektowych.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że wg. jej informacji problem jest w 3 gminach (Skawina, Zabierzów oraz Zielonki). Co do tematów projektowych te gminy się nie wypowiedziały. Gmina Skawina odniosła się negatywnie do tematów projektowych choć podczas rozmów Burmistrz Miasta i Gminy Skawina mówił, że i tak projektuje. Spotkanie z gminami zaplanowano na 31 stycznia. Przed spotkaniem ma zamiar odbyć spotkanie z Burmistrzem. Mówiła o zmianie stosownych procedur.

Jerzy Derela poinformował, że z zadań budowlanych zostały zakwalifikowane wszystkie zgłoszone zadania przez Gminę oprócz modernizacji ul. Bukowskiej w Skawinie. Co do zadań projektowych o jedno z zadań Gmina bardzo zabiega. Końcowe szczegóły zostaną przekazane oficjalnie radnym.

Grzegorz Stokłosa zapewnił, że do końca stycznia zostanie przekazana lista zadań projektowych oraz budowlanych do wiadomości Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej.

Arkadiusz Wrzosek zadeklarował chęć uczestniczenia w rozmowach z gminą. Pytał o zadanie wskazane poza IS (sfinansowanie realizacji przebudowy dróg przy których mają być wybudowane ciągi pieszo-rowerowe).

Grzegorz Stokłosa poinformował o listach intencyjnych, które zostały podpisane w zeszłym roku na obecną chwilę innych działań i rozmów się nie prowadzi.

Na tym dyskusję zakończono.

9. ZAMKNIĘCIE OBRAD

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyla zamknęła posiedzenie Komisji.

Przewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej

Zofia Pyla

Protokołowała: Ewa Widórek

